

# PRESS RELEASE

## Project to create a postal prosperity zone in Morocco

Rabat, 14 November 2023

On 14 November 2023, the Administration of Customs and Indirect Taxes (ADII) and Poste Maroc held a round table discussion at the ADII headquarters on the project to create a postal prosperity zone (PPZ) in Morocco.

This meeting was chaired by the Director General of the ADII, the Director General of the Poste Maroc and the Deputy Director General of the UPU International Bureau.

The PPZ project is an initiative launched by the UPU Consultative Committee, aiming to expand the postal sector to operators other than postal enterprises (e.g. integrators, express mail service providers, e-commerce merchants), through the installation of a dedicated postal storage and processing centre.

The objective is to combine the assets of the international postal system with the opportunities offered by free zones (known in Morocco as “industrial acceleration zones”) in order to overcome the challenges relating to the parcellization of exchanges and the exponential growth of e-commerce.

The Moroccan PPZ project will be dedicated to shipments destined for the Casablanca national postal customs centre for customs clearance and introduction into the postal system. Furthermore, the project aims to transform Morocco into a regional hub for cross-border e-commerce.

Following on from an initial meeting held on 28 November 2022 in Rabat, the round table discussion of 14 November 2023 was attended by the UPU, the World Customs Organization, the Tanger Med Port Authority and various international private e-commerce operators, in addition to the ADII and Poste Maroc.

## بلاغ صحفي

### مشروع إنشاء منطقة للازدهار البريدي بالمغرب

الرباط، في 14 نونبر 2023

نظمت إدارة الجمارك والضرائب غير المباشرة وبريد المغرب يوم 14 نوفمبر 2023 مائدة مستديرة حول مشروع إنشاء منطقة للازدهار البريدي بالمغرب بحضور الاتحاد البريدي العالمي، المنظمة العالمية للجمارك، سلطة ميناء طنجة المتوسط بالإضافة إلى عدة متدخلين آخرين ينشطون في مجال التجارة الإلكترونية الدولية.

ترأس هذا اللقاء الذي يأتي تبعا للاجتماع الأول الذي نظم حول الموضوع يوم 2022/11/28 بالرباط، كل من المدير العام لإدارة الجمارك والضرائب غير المباشرة والمدير العام لبريد المغرب والمدير العام للاتحاد البريدي العالمي.

ويهدف المشروع الذي هو مبادرة للجنة الاستشارية للاتحاد البريدي العالمي إلى توسيع القطاع البريدي ليشمل متعاملين آخرين غير الإدارات البريدية (شركات النقل السريع، التجار الإلكترونيون، إلخ)، من خلال إنشاء مركز بريدي لتجميع الرسائل ومعالجتها.

ويروم هذا المفهوم الجديد إلى الاستفادة من نقاط قوة النظام البريدي الدولي والفرص التي توفرها المناطق الحرة (تسمى في المغرب: مناطق التسريع الصناعي) من أجل التغلب على التحديات المرتبطة بتجزئة الرسائل والنمو المتسارع للتجارة الإلكترونية.

وسيتم تخصيص مشروع المركز المذكور للشحنات المعدة لإرسالها إلى المركز الوطني للتخليص الجمركي البريدي بالدار البيضاء، ليتم تخليصها وإدخالها في النظام البريدي. علاوة على ذلك، يهدف المشروع إلى تحويل المغرب إلى مركز إقليمي للتجارة الإلكترونية عبر الحدود.